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DANSK
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Det er ikke den totale stemmeforvirring, 
der er tale om, men afslutningen på formandsmødet 

i Fåborg, hvor Bente Dahl fik løst op for de 
trætte muskler og hjerner, inden hjemrejsen

skulle ske.
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Profit forud 
for miljø

Som noget nyt indførte Danmarks Radio den 1. august pausegymna- 
stikprogrammer 2 gange om dagen på ugens 5 første dage. Udsendel
serne varer 41/2-5 minutter hver gang og er naturligvis taget på pro
grammet, fordi man i radioledelsen har indset behovet for dem.

Pausegymnastikprogrammer følges med stor interesse af Dansk Fir
maidrætsforbund, fordi forbundet jo gennem pausegymnastikkurserne 
er medvirkende til at øge interessen for denne specielle form for gym
nastik, der væsentligst har til formål at forebygge fysiske gener af dår
lige arbejdsstillinger m. v.

Pause gymnastik er ikke nogen ny foreteelse i Danmark, men den er 
indtil nu ikke videre udbredt. I lande, som vi i mange situationer 
ynder at sammenligne os med, f. eks. Sverige og Norge, er pausegym
nastikken meget mere udbredt end her i landet. For slet ikke at tale 
om f. eks. Kina, hvor det nærmest er obligatorisk for alle arbejdende 
at holde disse aktive arbejdspauser, som de meget betegnende er blevet 
kaldt. Dansk Firmaidrætsforbund vil gerne medvirke til udbredelsen 
af pause gymnastik herhjemme, fordi vi synes, at der er behov for den. 
Derfor uddanner forbundet også pausegymnastikinstruktører, som kan 
forestå ledelsen ude i virksomhederne.

Men de får åbenbart trange vilkår at arbejde under, hvis man skal 
tro, at de reaktioner fra virksomhedsledere, som er blevet offentlig
gjort i ugebladet Se og Hør, er generelle. Fra virksomheder, der med 
millionvis af kroner hvert år »støtter« idrætten ved at købe sig re
klameplads på alverdens idrætsarenaer med det ene formål at banke 
deres firma- eller produktnavn ind i hovedet på os uskyldige TV-seere, 
skal vi høre en hyklerisk klynken over, at det vil gå ud over produk
tionen med disse afbrydelser, og spørgsmål som »— hvem skal betale 
de 2 x S minutter hver dag« og »- skal de tages af de ansattes spise
pauser« o.s.v.

Sådanne virksomhedsledere tænker tilsyneladende ikke meget på de 
ansattes enorme behov for i denne automatiserede tidsalder med samle
båndsproduktion og faste, enerverende arbejdsstillinger at få mulig
hed for at forebygge erhvervsskader. Følgerne af sådanne skader hæn
ger samfundet jo som regel på, så det er ikke deres problem. Et godt 
arbejdsmiljø burde være ledetråden for enhver virksomhedsleder, men 
alene kold profit er det åbenbart for nogle.

Under sådanne omstændigheder kan man kun være tilfreds med, at 
landets største politiske parti, Socialdemokratiet, i sit debatoplæg om 
idrættens placering i samfundet peger på mulighederne for at ændre 
de bestående tilstande for idræts- og motionsudfoldelsen på arbejds
pladserne, f. eks. ved at der i overenskomsterne kunne afsættes penge 
til idrætten på arbejdspladserne.

Selv om debatoplæggets intensioner ikke kan føres ud i livet lige 
med det første, tror vi, at pause gymnastikken inden for en overskue
lig fremtid vil vinde indpas på de fleste danske virksomheder. Trods 
modstand fra nogle af dem.
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NORDISK
FOLKE

LANDSKAMP
Nordiske folkelandskampe er ingen ny foreteelse. 
Dansk Firmaidrætsforbund har været med i flere, 
men med lidet flatterende resultater.

Den nordiske folkelandskamp, som foregår netop 
nu -  den varer fra den 18. september til den 16. 
oktober -  bliver forhåbentlig med en afgørende 
bedre deltagelse for Danmark end tidligere.

Vi er så optimistiske at tro, at det vil ske -  og 
det hænger sammen med flere ting. For det første 
fordi interessen og forståelsen for betydningen af re
gelmæssig motion er vokset meget de sidste år, hvil
ket mærkes gennem større deltagelse i de mange mo
tionsarrangementer, der tilbydes rundt omkring i 
hele landet.

For det andet bunder vor optimisme i, at der med 
denne landskamp er skabt et samarbejde med mange 
organisationer, hvis formål er at få os danske til at 
motionere under en eller anden form. Det drejer sig 
om TRIM-Komiteen, Dansk March Forbund, Dansk 
Gangforbund og Dansk Handicap Idræts-Forbund. 
Det bør kunne medføre et langt bedre resultat end 
de tidligere gange.

Dette nyskabte samarbejde giver imidlertid også 
vore sammenslutninger forpligtelse til at stå i spidsen 
for det lokale samarbejde med lokalafdelingerne af 
de nævnte organisationer, og jeg håber, at de vil 
vise sig som værdige formidlere af et sådant sam
arbejde.

I week-enden 1. og 2. oktober vil forhåbentlig 
hele landet komme til at stå i folkelandskampens 
tegn, idet denne week-end er afsat til særlige arran
gementer i forbindelse med landskampen.

Gå, lunt eller løb de 2 V2 km, som er kravet for at 
være med i landskampen. Blot én gennemført tur af 
alle vore medlemmer vil være tilfredsstillende. Gør 
dit til, at DFIF kan leve op til sit særkende som 
motionsidrætsforbund.

Karl Randrup
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Oversigt over motionsarrange 
menter i landskampperioden

Søndag 18.9
Fræsernes 5 års jubl.march 5-10 km
EFI-Hallen, Esbjerg 
Fræserne, 05 - 16 02 67
Rørbækmarch kl. 8-10 7-15-30 km
Ballesbækgaard v/ Rørbæk Sø 
TRIM-komiteen i Give, 05 - 73 24 47 
Faaborgmarch kl. 9-10 10-15-30 km
Faaborg-Hallen 
Fodslaw, 09 - 61 15 91

Lørdag 24.9
TRIM tur kl. 14 5-8-15 km
Jordløse Forsamlingshus 
Hvidebæk TRIM-komite,
03 - 49 54 80
TRIM tur kl. 10 10 km
Ballerup Station
CFM, Ballerup, 02 - 94 47 58
S-togs-indvielsesmarch kl. 11-14 10 km
Værløse Station
Vikingerne, 02 - 48 23 49

Lørdag 24.9 og søndag 25.9 
Absalonmarch kl. 6-10 25-45 km
Sorø Borger- & Realskole 
Marchf. Støvlen, 02 - 96 51 30

Søndag 25.9
Nørreskovvandring kl. 8-11 
Svenstrup, Als 
Als Marchf., 04 -47 16 83 
Travetur kl. 9-10 
Klubhuset i Funder 
Fodslaw, 06 - 82 73 92 
Aldershvile Slotsmarch kl. 9 
Rest. Skovbrynet, Bagsværd 
Gladsaxe Marchforening

10-15-30 km

10-15-25 km 

10-20 km

Københavns Postmarch 10-20-40 km
kl. 7,30-11
Postgirokontoret, Kbhvn. V.
Marchf. Vadefuglene,
01 - 83 71 80
Jubel-March kl. 8-10 8-12-15-20 km
Havdrup Skole 
FDF/FPF Midtsjælland 
Møllevej 19, Birkede, 4130 Viby

Lørdag 1.10
TRIM tur kl. 14 10 km
Bagsværd Torv 
Gladsaxe Marchforening

Søndag 2.10
TRIM tur kl. 10 10 km
Røde Låge v/ Klampenborg Station 
Gösta Lindahl, 01 - (76) TRia 438 
Vægtermarch kl. 8-10 10-20-30 km
Aabenraa
Marchf. Sønderjyderne,
04 - 68 46 49
Flygtningemarch kl. 9-12 
Engholmskolen, Allerød 
Allerødderne,
03 - 27 19 91/03 - 27 24 07 
Ringkøbingmarch kl. 7-10 
CF-gården, Ringkøbing 
CFM, Ringkøbing, 07 - 32 10 53 
Hafniamarch kl. 9-12 
Kastellet, Kbhvn. 0 . 
Vikingerne, 02 - 48 23 49 
Odinsmarch kl. 7-10 
Højstrupskolen, Odense 
Fynboerne, 09 - 11 17 56 
Storstrømsmarch 
Nr. Vedby Centralskole 
Fodslaw, 03 - 85 58 37

11 km

10- 20-40 km

10 km 

12-25-40 km

11- 22-44 km
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Dansk Firmaidrætsforbunds 
medlemsstatistik 197S/77

Idrætsgren aktive
herrer

heraf 
ul 27 år

aktive
damer

heraf 
ul 25 år

aktive 
i alt

Atletik ........................ 750 201 171 34 921
Badminton.................. 12.737 3.664 4.383 1.152 17.120
Billard ........................ 1.463 440 50 5 1.513
Bordtennis .................. 4.702 1.432 475 99 5.177
Bowling ...................... 1.809 844 773 37 2.582
Fodbold ...................... 55.835 19.843 5.831 3.147 61.666
Gym nastik.................. 697 177 562 119 1.259
Håndbold.................... 8.660 3.091 5.439 2.388 14.099
K egler.......................... 914 183 297 50 1.211
Orientering ................ 1.312 384 83 33 1.395
Skydning .................... 7.265 1.724 960 319 8.225
Svømning.................... 1.959 622 1.010 419 2.969
Volleyball .................. 497 260 158 51 655
Anden idræ t................ 2.939 897 1.361 485 4.300
Anden aktivitet.......... 2.830 239 698 80 3.528

104.369 34.001 22.251 8.418 126.620

Antal klubber 3.508
Aktive herrer 104.369

heraf under 25 år 34.001
Aktive damer 22.251

heraf under 25 år 8.418
Aktive i alt 126.620
Passive i alt 35.113
Samlet medlemstal 161.733

Nordsjællands-
kredsen

er desværre kommet i den situation, at den 
ikke kan påtage sig afviklingen af landsstæv
net vinter 1978, som kredsen skulle have haft 
i henhold til den turnusordning, der tidligere 
er lavet. Det skyldes bl. a., at Danmark skal 
afvikle verdensmesterskabet i håndbold 1978, 
hvor hallerne i Helsingør er planlagte afvik
lingssteder for nogle af kampene, ligesom 
danmarksturneringskampene lægger beslag på 
hallerne i de week-ender, der kunne blive 
tale om.

Kurt Møller, 
formand for IF

På et møde i april måned stiftedes Idrættens 
Fællesråd formelt, selv om det havde fungeret 
i nogle år. På et møde i slutningen af august 
måned valgte Idrættens Fællesråd formand, 
og det blev Kurt Møller, der i forvejen både 
er formand for Dansk Idræts-Forbund og 
Danmarks Olympiske Komite, men med be
budet afgang fra posten i DIF.
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Formandsmødet 
i Fåborg

Idyl alene gør det ikke. Formandsmødets del
tagere havde den skønneste udsigt over fjor
den ved Fåborg, da mødet blev afviklet på 
Flotel Klinten den 28. og 29. august, men der
udover er der ikke mange roser at tildele 
mødestedet. Til trods for faste, ja endda 
skriftlige aftaler om arrangementets afvikling 
var mødeforholdene så utilfredsstillende, at 
det alvorligt overvejes i forbundets sekreta
riat, om vi i det hele taget skal anvende ferie
hotellerne som kursus- og mødesteder længere.

Til trods for mange gener viste forman
dene, eller hvem der var sendt som substitut
ter, at de kunne koncentrere sig om det meget 
væsentlige for mødets afholdelse, nemlig 
Dansk Firmaidrætsforbunds fremtidige struk
tur. Debatterne om de mange forslag, som vil 
få stor indflydelse på sammenslutningernes 
virke, var til tider langvarige, men saglige. 
De viste stor indsigt i forslagene, og det kan 
nu siges, at de er så gennemarbejdet, at det 
kun er småting, der skal tages op til fornyet 
gennemgang inden repræsentantskabsmødet i

Grenå, hvor det endelige forslag skal konfir
meres af forbundets øverste myndighed, re
præsentantskabet.

Ingen er vist længere i tvivl om, at for
slaget til den nye struktur vil blive vedtaget. 
De to formandsmøder i Bønnerup og nu i 
Fåborg har været meget betydningsfulde, idet 
forslagene, som nu fremlægges på repræsen
tantskabsmødet, ikke alene er en forbundsle
delses forslag og ønsker, der skal vedtages, 
men et forslag som sammenslutningerne hver 
K̂ pr här del i. Formandsmøderne og de mange 
kredsmøder, hvor forslagene har været til 
drøftelse, har bevirket, at alle har kunnet øve 
indflydelse på dem.

Man må heller ikke glemme det uhyre vig
tige grundlæggende arbejde, som forbundets 
pp-udvalg med Bent Stendorf, Peter Vilhelm-

Forretningsudvalg, pp-udvalg og lov
udvalg repræsenteret ved henholdsvis 
(fra venstre) Henning Nielsen, Bent 
Stendorf og Aage Johansen.
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sen, Hans Thomsen og Ejgon Bertelsen har 
udført. Ikke alle udvalgets ideer er måske med 
i det endelige forslag, men de principper, der 
var nedfældet i grundmaterialet, er der ikke 
rokket stort ved. Og det har udvalgsmedlem
merne udtrykt stor tilfredshed med.

Uden at ville tage glæderne på forskud tør 
det fastslås, at Dansk Firmaidrætsforbund 
med en gennemførelse af de foreliggende for
slag vil opnå en tidssvarende organisations
form og stå stærkt rustet til de kommende års 
store udfordringer. Pp-udvalget blev jo ned
sat, fordi man forudså nogle problemer, når 
forbundet pludselig ville få forøget sin andel 
af tipsoverskuddet til 4 gange de sidste par 
års tilskud, men forhåbningerne til, at de 
problemer er løst med strukturændringsfor
slaget, er store.

At forbundsledelsen også er tilfreds med 
det foregående års arbejde, vidner forman
den Kari Randrups ord om, da han ved mø
dets afslutning udtalte:

— Mit generelle indtryk er, at der har været 
arbejdet meget intenst med strukturændrings
forslaget, inden man kom til formandsmødet 
her i Fåborg. Det var kendetegnende for hele 
debatten, at den var grundigt forberedt hjem
me fra. Engang imellem har man som for
bundsformand nok været i den situation, at 
man har spurgt sig selv, om sammenslutnin
gerne virkeligt er interesseret i forbundets ar
bejde, men mødet her viser mig sandelig med 
al ønskelig tydelighed, at det er man.

Indstillingen til strukturændringen var også 
meget positiv. Jeg forstår sådan set godt, at 
nogen har været betænkelig ved at skulle op
give et positivt og godt samarbejde i kredsene, 
men vor indstilling til et landsdelssamarbejde 
skulle jo også medføre, at kredsene fortsat 
kan arbejde sammen på det idrætslige område.

Jeg har været meget godt tilfreds med mø
det, som viste mig, at der er en stor ansvars

følelse hos vore sammenslutningers ledelse nu, 
da vi skal til at forvalte det store tipstilskud, 
vi får.

Dansk Firmaidræt spurgte også pp-udval- 
gets formand, Bent Stendorf, om hans mening 
om mødets forløb, og han sagde:

-  Aldrig før har så mange mennesker været 
involveret i internt arbejde i DFIF som det, 
vi har set det sidste år. Det har været glæde
ligt at opleve en virkelig positiv medvirken 
på formandsmødet. Jeg føler, at en sådan ku
legravning af forbundets indre linier virkelig 
har givet forståelse for forbundsarbejdet, en 
forståelse som nok skal vise sig at kunne bære, 
når det fremtidige arbejde skal igangsættes. 
Jeg tillader mig også at tro på, at formændene 
selv føler at have fået en større indsigt ved 
det arbejde, der er gjort på de to formands
møder.

— Mit håb skal være, at det arbejde, der nu 
er gjort på de to formandsmøder, har været 
så gavnligt, at repræsentantskabsmødet kan 
afvikles positivt uden dyrkelse af petitesser. 
Omvendt føler vel de fleste af os, at det tætte 
arbejde, der er gjort omkring fastlæggelse af 
forslag til ny struktur m. m., sikrer, at alle 
enkeltheder har fået en så sober behandling, 
at det forslag, der nu lægges på bordet for 
repræsentantskabet, er bearbejdet bedst mu
ligt.
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Jørgens
hjørne

Formandsmødet sluttede i øvrigt med, at de 
trætte mødedeltagere fik løst musklerne op 
inden hjemrejsen. Forbundets pausegymna- 
stikinstruktør, Bente Dahl, indfandt sig efter 
at have været på familiekursus i Fuglsølejren 
i Fåborg ved middagstid, hvor hun fortalte 
om sit arbejde med at udbrede pausegymna
stikken, både som fysioterapeut og som in
struktør i radioens pausegymnastikprogram- 
mer. Og som forsidebilledet viser, måtte alle 
ud på gulvet og prøve nogle af program
merne.

Foreninger
Kommunal
bestyrelser
Svømmehaller

skal herved venligst gøres opmærksom på, at 
der findes en meget anbefalelsesværdig gen
oplivningskuffert, der kan købes hos Falck- 
Zonen.

Det kan ikke stærkt nok opfordres til, at 
denne kuffert er at finde i ethvert lokale, 
hvor der undervises i svømning.

Ved henvendelse til nærmeste Falck-station 
kan der træffes aftale om demonstration for 
foreninger i svømmehaller eller f. eks. på 
kurser.

Egon Petersen 
fmd. for DDSG & Is svømmeudvalg

Jørgen Mathiassen 
konsulent, DFIF

Bent Christensen 
fmd. for DDGUs svømmeudvalg

Ny sammenslutning
Efter at orienterende møde i juli måned efter
fulgt af en stiftende generalforsamling den 10. 
august indkom der fra BOV FIRMA SPORT 
(Padborg) en ansøgning om optagelse i vort 
forbund.

Denne ansøgning blev behandlet på hoved
bestyrelsesmødet den 26. august i Fåborg, hvor 
man vedtog at optage den nye sammenslut
ning, der består af 22 klubber (det oplyses 
endda, at adskillig flere er på vej). Sammen
slutningen har foreløbig fodbold og håndbold 
på programmet, og flere aktiviteter er alle
rede så småt ved at blive planlagt, bl. a. bad
minton.

Vi ønsker Bov Firma Sport velkommen i 
Dansk Firmaidrætsforbund.

m -C F -D -C P

Ny sammenslutning på vej
Endnu en sammenslutning er snart dannet. 
I Holbæk har der været afholdt en del møder 
af orienterende art, og man har nu planlagt 
en stiftende generalforsamling sidst i septem
ber måned. Allerede inden generalforsamlin
gen oplyses det, at ikke færre end 35 klubber 
står klar til at bakke den nye sammenslutning 
op.

Man må forvente, at der foreligger en an
søgning om optagelse omkring den 1. oktober. 
Hvis man tager Holbæk med, vil Dansk Fir
maidrætsforbund nu tælle i alt 58 sammenslut
ninger (54 by- og 4 landssammenslutninger).

Jørgen Mathiassen



TRIM-lederkursus
Danmarks TRIM-komite indbyder herved til et nyt kursus til uddannelse af 
TRIM-ledere. Kurset, der strækker sig over ca. 75 timer, afvikles på Den jyske 
Idrætsskole i Vejle i følgende udvidede week-ends (begyndende fredag kl. ca. 
21,00 og sluttende søndag kl. ca. 15,00):

1) 13.-15. januar 1978 4) 3.- 5. marts 1978
2) 3 -  5. februar 1978 5) 17.-19. marts 1978
3) 17.-19. februar 1978

Kurset er en helhed, hvorfor deltagerne skal kunne deltage i alle 5 week-ends. 
Danmarks TRIM-Komite betaler opholdsudgifterne samt rejseudgifterne i de 
tilfælde, hvor disse ikke kan blive refunderet i hjemstedskommunen eller af andre 
instanser.

Ansøgning om optagelse indeholdende navn, adresse, eventuelt telefonnum
mer, fødselsdag og -år samt eventuel idrætsgren/motionsform sendes til Dan
marks TRIM-Komite, Idrættens Hus, 2600 Glostrup, senest den 1. nov. 1977.

Kursus for 
TRIM-ledere

Som det fremgår af indbydelsen, fortsætter 
Danmarks TRIM-komite uddannelsen af 
TRIM-ledere.

Formålet med kurset er
-  at belyse motionens betydning fysisk, psy

kisk og socialt for det enkelte individ i det 
moderne samfund,

-  at informere om en række idrætters anven
delighed i TRIM-øjemed og

-  at anvise måder, hvorpå TRIM kan igang
sættes på lokalt plan.
Kurset gennemføres med vægten lagt på læ

rercentrerede indlæg fulgt op af praktiske 
indslag. Kurset skal give den enkelte kursist 
en grundlæggende uddannelse med det formål 
at give den fornødne indsigt for på lokalt 
plan og med begrænsede midler at igangsætte 
og lede en eller anden form for TRIM-aktivi- 
tet. Endvidere at medvirke som hjælper eller 
være arrangør af større TRIM-arrangementer 
samt, afhængig af interesse og forudsætninger, 
eventuelt at påtage sig medarbejderskab i en 
lokal TRIM-komite.

Hovedemnerne på kurset vil blive:
-  anatomi, fysiologi, træningslære og tests,
-  opvarmning, musik og bevægelse, 

gymnastik, folkloredanse,
-  skovtræning og orienteringsløb,
-  svømning,
-  forskellige former for boldspil og -lege,
-  arrangementsvirksomhed.

På kurset optages fortrinsvis personer, der 
uden forudgående egentlig idrætslig og pæda
gogisk uddannelse alligevel gennem deres 
virke har dokumenteret interesse og anlæg for 
på lokalt plan at iværksætte og lede motions
virksomhed. I det omfang, der herefter er 
plads på kurset, kan der optages kursister, 
som har en idrætslederuddannelse.

Der udstedes kursusbevis for deltagelse, 
når alle lektioner er gennemgået. Kurset er 
ikke kompetancegivende.

Som nævnt skal tilmeldingen være sekre
tariatet i hænde senest den 1. november d. å. 
Komiteen er interesseret i oplysning om an
søgerens eventuelle tilhørsforhold (klub/orga- 
nisation/lokal-komite) samt hvilke (n) idræt/ 
TRIM-aktivitet, man beskæftiger sig med.

Meddelelse om optagelse på kurset vil blive 
givet umiddelbart efter ansøgningsfristens ud
løb. Danmarks TRIM-komite
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Modstander og tilhænger enige: 
Forslaget bliver vedtaget

Efter formandsmødet tog Dansk Firmaidræt 
et par af de deltagere, som på de forskellige 
møder, det være sig formandsmøder eller 
kredsmøder, har været stærkest fremme i de
batten, til side og stillede dem et par spørgs
mål. Modstanderen -  eller den tidligere mod
stander af strukturændringsforslaget må man 
nok sige, for det kom frem i samtalen, at han 
ikke længere var modstander — var K. Just 
Andersen, der er formand for Sydjyllands- 
kredsen, og tilhængeren af forslaget var for
manden for Yestjyllandskredsen og hovedbe
styrelsesmedlemmet Tage Carlsen. Samtalen 
forløb således:

-  Just Andersen, modstanden mod den nye 
struktur er især kommet til udtryk fra din 
side. Hvad har du egentlig imod forslaget?

Just A.: -  Vi har ikke været modstander af 
hele strukturen som sådan, men vi har været 
modstander af amtskredsinddelingen, fordi vi 
har troet, at den ville slå for meget i stykker 
af det bestående gode organisatoriske og 
sportslige samarbejde.

I forrige week-end havde vi imidlertid i 
kredsen et møde, der afgjorde det hele for os. 
Vi havde DFIFs generalsekretær Ejgon Ber
telsen med ved det møde, og på et spørgsmål 
fra salen, om kredsen kunne fortsætte sit 
sportslige samarbejde som hidtil, svarede han 
positivt. Det vil sige, at Sydjyllandskredsen

K. Just 
Andersen

faktisk kan blive ved med at køre -  og det 
gør den også, bare i en mere udvidet kreds, 
idet vi får Horsens med, og hvis Esbjerg, Var
de og Grindsted vil, kommer de også med. 
Så har vi hele landsdelen samlet i et landsdels
samarbejde, og det afgjorde sådan set vore 
betænkeligheder.

-  Tage Carlsen, til trods for, at den kreds, 
du er formand for, ikke kan fortsætte som nu, 
har du været tilhænger af den nye struktur. 
Hvorfor?

Tage Carlsen: — Ja, det har vi været ud fra 
den forudsætning, at vi må være lidt realisti
ske. Selv om vi har en kreds, der har arbejdet 
godt, må vi se i øjnene, at vi på længere sigt 
nok vil kunne udvikle os mere med færre 
sammenslutninger i en kreds. Vi er i øjeblik
ket 11 sammenslutninger i Vestjyllandskred- 
sen, og det var tæt på, at både Morsø og Thi
sted også var endt i denne kreds. Så ville vi 
være nået en størrelse, hvor det — realistisk set 
— kunne være gået ud over det gode samar
bejde. Vi kunne ikke have haft den samme 
kontakt med hinanden.

-  Med den tilgang, DFIF oplever i disse år, 
vil amtskredsene jo også hurtigt få den stør
relse, de nuværende kredse havde, da de blev 
etableret. Endelig har jeg da også skævet til 
økonomien, idet vi jo har mulighed for at få 
tilskud fra amterne, men det er jo betinget af, 
at tilskuddene bruges inden for amternes egne 
grænser.

-  Det har været indtrykket, at Sydjyllands
kredsen ville møde op på repræsentantskabs
mødet og en bloc stemme mod strukturæn
dringen, men med din udtalelse før er der lige

□D-lJF’CHJ3
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som lagt op til, at det ikke vil ske. Er det 
rigtigt?

Just A.: Ja, det vil ikke ske.
-  På debatten under formandsmødet havde 

du nogle principielle indvendinger mod øko
nomiforslagene. Vil de få nogen indflydelse 
på stillingen?

Just A.: Nej, det tror jeg ikke. Det var også 
udsprunget af det møde, vi havde i sidste 
week-end. Jeg er jo i en dobbeltstilling -  med 
et ben i hver lejr om man vil — jeg skulle jo 
give udtryk for kredsens samlede mening, selv 
om jeg godt forstår, hvor hovedbestyrelsen 
vil hen.

-  Hvad vil fordelene være ved en kredsind
deling på amtsplan?

Tage C.: Selv om man ikke kan sige, at 
penge er alt, er det trods alt en betydende fak
tor i et foreningsarbejde, og med udsigterne til 
tilskud fra amterne vil økonomien blive bedre 
end nu. Hvis sammenslutninger og kredse skal 
slås med en dårlig økonomi, kan det meget 
vel gå ud over samarbejdet. Og som jeg sagde 
før, vil kommunikationen i de store kredse, vi 
er på vej til at få, hvis der ikke sker ændrin
ger, blive et problem.

Just A.: — Jeg kan fortælle om ulemperne 
ved de amtskommunale tilskud. Vejle amt har 
øremærket pengene i den grad, at vi ingen 
chance har for at bruge dem. De må kun bru

ges til kurser og til konsulentvirksomhed, og 
de skal bruges inden 1. januar 1978. Det kan 
vi simpelt hen ikke.

— Det etablerede, gode kredssamarbejde har 
været en af grundene til Sydjyllandskredsens 
modstand mod strukturændringen. Er det ikke 
snævertsynede lederes synspunkter? Kan et så
dant samarbejde ikke etableres med andre 
sammenslutninger, hvis ledernes vilje er til 
stede, for de aktive er da vist Uge glade med, 
hvem de spiller imod ved kredsstævnerne?

Just A.: -  Det tror jeg ikke, de er. Jeg har 
selv deltaget i mange kreds- og landsstævner 
og har indtryk af, at deltagelsen mange gange 
er forbundet med en vis tradition. Holdene 
ser frem til at skulle have et opgør med arve
fjenden.

-  Tage Carlsen, har det etablerede kreds
samarbejde i Vestjyllandskredsen ikke voldt 
dig problemer med din samvittighed, når du 
har taget den stilling, du har?

Tage C.: -  Det giver mig ikke dårlig sam
vittighed, men et vist vemod, fordi menne
sker, vi i givet fald må sige farvel til, er gode 
venner og idrætskammerater. Forslaget har 
imidlertid været diskuteret i kredsen, og alle 
har indset det realistiske i det. Vi ser det som 
et fremskridt, og det er vi ikke interesseret i 
at stoppe.

-  Just Andersen, vil den udvikling, der må 
forudses, få dig til at føle, at du har tabt et 
spil? Bliver du en skuffet eks-firmaidræts- 
leder?

Just A.: Nej, jeg vil da stadig arbejde for 
firmaidrætten.

— Tror I, at forslaget bliver vedtaget på 
mødet i Grenå til oktober?

Tage C.: Ja, absolut, alle problemer er jo nu 
blevet ryddet af vejen.

Just A.: Ja, alene den positive stemning, vi 
har mødt her, hvor halvdelen af repræsen
tanterne har været med, får mig til at tro det.



Kursus i 
idrætsbelysning

Som det første i sin art her i landet arrangerer 
LYS-kursus — den fælles kursusorganisation 
for Lysteknisk Laboratorium og Lysteknisk 
Selskab -  den 3. og 4. oktober 1977 et kursus 
i idrætsbelysning.

I november 1976 udgav Dansk Standardise
ringsråd en række standarder for idrætsbelys
ning. Disse standarder vil blive kompletteret 
i dette efterår, således at man disponerer over 
et informationsblad og 16 enkelt-standarder 
gældende for lige så mange idrætsgrene. Det 
er hensigten, at denne samling af standarder 
skal danne grundlag for planlægning og udfø
relse af belysningen i indendørs og udendørs 
idrætsanlæg.

Med udgangspunkt i disse standarder intro
ducerer LYS-kursus sit nye kursus, der hen
vender sig til repræsentanter for offentlige 
myndigheder, private organisationer og 
idrætsforeninger, som medvirker ved plan
lægning af idrætsanlæg, eller som varetager 
bygherreinteresser i forbindelse med etable
ring og kontrol af disse. Kurset henvender sig 
desuden til rådgivende ingeniører og andre, 
som medvirker ved projektering af idrætsbe
lysningsanlæg.

K u rse ts  m å l  er  a t  sæ tte  d e lta g e r n e  i  stan d  

til  a t  a n v e n d e  sta n d a rd e rn e  f o r  id ræ tsb e ly s 

n in g  v e d  fo rm u le r in g  a f  k r a v  t i l  o g  p r o je k te 

r in g  a f  id ræ tsb e ly sn in g sa n læ g .

Idrætsbelysningsstandardernes opbygning, 
indhold og anvendelse gennemgås, og anven
delsen indøves i et gruppearbejde. Endvidere 
behandles nogle principielle forhold i forbin
delse med anvendelsen af EDB til projekte
ring af idrætsbelysningsanlæg.

Kursusarrangørerne håber, at kurset kan 
medvirke til at forbedre idrætsbelysningen 
herhjemme, som mange steder desværre er 
alt for dårlig og slet ikke opfylder ikke 
mindst idrætsudøvernes krav.

Afgiften for deltagelse i kurset er fastsat

til kr. 975,- indbefattet kursusmateriale samt 
frokost og kaffe på kursusdagene.

Deltagerantallet er begrænset til 25 perso
ner, hvorfor interesserede opfordres til at mel
de sig snarest muligt.

Tilmelding skal ske senest mandag den 26. 
september 1977 til LYS-kursus, Herlev Ho
vedgade 188, 2730 Herlev, telf 02 - 91 72 11, 
hvorfra kursusprogram ligeledes kan rekvi
reres.

Henning Nielsen 
fylder 50 är

Dansk Firmaidrætsforbunds kasserer, Hen
ning Nielsen, Viborg, fylder 50 år den 6. ok
tober.

Henning Nielsen har siden 1972 værnet be
slutsomt og myndigt om DFIFs pengekasse, 
hvilket ikke forekommer ham uvant. Han er 
nemlig i sit civile job kommunebogholder i 
Viborg Kommune. I 1966 blev han valgt til 
formandsposten i Viborg Fag- og Firmasport, 
men trak sig i 1975 tilbage til fordel for næst
formands- og sekretærposten i sammenslutnin
gen. Næstformandsposten har Henning Niel
sen også i Viborgafdelingen af HK.

Henning
Nielsen
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Forbrugerombudsmanden 
om præmiekonkurrencer

I anledning af, at forbrugerombudsmanden 
har fået en del henvendelser om præmiekon
kurrencer, der afholdes af foreninger i for
bindelse med erhvervsdrivende, har han ud
sendt følgende meddelelse:

»Institutionen har modtaget en del fore
spørgsler om, i hvilket omfang foreninger, der 
ikke er erhvervsdrivende, som f. eks. sports
klubber, spejderkorps m. fh, kan afholde kon
kurrencer i samarbejde med erhvervsdrivende 
for at samle penge ind til fordel for forenin
ger.

Disse arrangementer omfatter undertiden 
afholdelse af bankospil i forbindelse med re- 
klameshow eller underholdning af forskellig 
art.

Ifølge markedsføringslovens § 8, stk. 1, må 
erhvervsdrivende ikke afholde konkurrencer, 
hvis udfald helt eller delvis beror på tilfældet, 
men da foreninger af den nævnte art ikke 
omfattes af markedsføringsloven, har de fri 
adgang til at afholde konkurrencer og lod
trækninger.

I det omfang det sker i samarbejde med en 
eller flere erhvervsdrivende og kombineres 
med reklame for de pågældende erhvervs
virksomheder, vil det alt efter, hvorledes 
arrangementet er tilrettelagt, indebære mulig
hed for, at de erhvervsdrivende kommer til 
at indtage en så fremtrædende placering i ar
rangementet, at det medfører, at markeds
føringslovens § 8, stk. 1, bliver overtrådt.

For at søge at skabe klarhed over disse for
hold har jeg efter forhandling med repræsen
tanter for Dansk Idrætsforbund, FDF/FPF, 
De Danske Lions Klubber, Set. Georgsgilder- 
ne i Danmark, The International Association 
af Y’s Men’s Clubs, Det Danske Spejderkorps, 
Det Frie Spejderkorps og KFUM- og KFUK- 
spejderne i Danmark udarbejdet nedenstående 
vejledende retningslinier for tilrettelæggelse 
af sådanne arrangementer:

1. Foreningen kan opfordre erhvervsdrivende 
til at støtte præmiekonkurrencer økonomisk, 
herunder ved at skænke beløb til at dække 
omkostningerne til afholdelse af arrangemen
ter.

2. Erhvervsdrivende kan yde gaver til for
eninger med det formål, at gaverne kan bort
loddes.

3. Under præmiekonkurrencens afholdelse 
kan der gives følgende oplysninger om de er
hvervsdrivende: Navn og adresse på gave
giver samt gavens art og mængde. Derimod 
må der ikke finde egentlig reklamering sted 
for den erhvervsdrivende, f. eks. i form af 
anprisninger af virksomheden eller af de 
skænkede varer.

4. Ved bekendtgørelse om præmiekonkur
rencens afholdelse kan foreningen i annoncer, 
plakater og lignende anføre navn og adresse 
på gavegivere samt gavens art og mængde, 
men samtlige gavegivere bør så vidt muligt 
anføres på ensartet måde, således at der ikke 
sker fremhævelse af enkelte virksomheder 
eller af de varer, der er skænket til formålet.

Ehrenreich.«

-  et barn af Esbjerg Firma-Idræt fyldte 5 år 
den 7. september. Fødselsdagsfest holdes den 
24. september med følgende menu:
-  Vablesuppe med benbrud og hæfteplaster 

naturel
-  Flamberede skosåler med brune snørebånd
-  Fruit a la gøgeurt, stenbræk og vejbred
-  Mocca de pløre med hvad dertil hører
-  ZU liter pedalsyre til hver.

Fødselsdagen fejres i øvrigt med en fødsels
dagsmarch den 18. september.
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4 danske familier pä 
TRIM-familielejr i Norge

I juli måned deltog 4 danske familier i den 
første nordiske TRIM-familielejr, som blev 
arrangeret af Norges Bedriftidrettsforbund på 
øen Risøya mellem Arendal og Larvik. I lej
ren deltog 28 familier med 60 børn.

De danske deltagere var familierne Haubro 
Kristensen, Brønderslev, Lundgaard Nielsen, 
Randers, Kristian Hansen, Grindsted, samt 
undertegnede med familie.

Øen Risøya, som højskolen, hvor vi var 
indkvarteret, ejede, var et stykke enestående 
norsk natur, og højskolen med tilhørende byg
ninger -  bl. a. en svømmehal -  var øens eneste 
bebyggelse.

TRIM-lejren levede op til sit navn, idet vi 
blev trimmet, som vi vel nok aldrig er blevet 
det før i en sommerferie. Allerede den første 
dag kom vi ud på en TRIM-tur øen rundt, 
og da vi danskere jo ikke just er vant til at 
kravle rundt i klipper, var der nogle, der var 
meget ømme i musklerne dagen efter.

Ellers fortsatte lejren ugen ud med forskel
lige TRIM-aktiviteter som TRIM-bingo, ori

enteringsløb, terrænløb, svømning til svømme- 
mærker, forskellige boldspil -  badminton, 
unihoc, volleyball, håndbold og fodbold -  
prøver til idrætsmærket, afvekslende med 
teoritimer om, hvordan man laver TRIM- 
ruter, om kost og motion, om idrætsskader 
m. m.

Programmet var hårdt presset sammen, og 
kun om aftenen havde vi fri; der blev dog 
tid til sight-seeing i skærgården med båd. 
Aftnerne blev i øvrigt brugt til fiskeri, sejl
ture, traveture m. m. og sluttede med kaffe 
og kammeratligt samvær, hvor vi rigtigt lærte 
nordmændenes gæstfrie natur at kende.

Lejren var for os danske en stor oplevelse, 
og vi håber, at den nordiske familielejr, som 
til næste år bliver holdt i Danmark (Borre- 
vejle Vig ved Roskilde Fjord) bliver en god 
fortsættelse. Vi kan absolut anbefale at del
tage, selv om vi ikke kan byde på den samme 
natur som nordmændene.

Tage Carlsen 
Ringkøbing

De 4 danske 
familier på 
T RIM-lejren 
i Norge
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ØSTJYLLANDSKREDSEN: 
Udendørs kredsstævne

Lørdag den 30. juli holdt Østjyllandskredsen 
udendørs mesterskaber i fodbold og håndbold.

Med Århus Firma Sport som stævnearran
gør blev samtlige kampe afviklet på bane
anlæggene ved Vejlby-Risskov Centret. Stæv
nedagen bød på dejlig dansk sommervejr, let 
overskyet og med frisk vind, der på tilpas 
måde gjorde det behageligt for både spillere 
og tilskuere. De mange kampe forløb uden de 
helt store problemer, og ved stævnets afslut
ning udtalte stævneleder og formand for År
hus Firma Sport Svend Larsen:

-  Vi synes, at dagen forløb meget sportslig. 
111 mands fodbold og i damehåndbold for
løb alt vel, hvorimod der i 7 mands/dames- 
fodbold opstod nogle problemer. Århus-hol- 
dene mente, at stævnet skulle afvikles efter 
vore regler, og de mødte derfor frem i, efter 
DFIFs regler, ureglementeret fodtøj. De uden
bys deltagere troede, at målmanden i fodbold 
måtte tage bolden med hænderne, men det må 
han ikke, når der som her spilles med hånd

boldmål. Bedre blev det jo ikke, da vi op
dagede, at dommerne brugte vore regler. Vi 
fik dog det hele rettet, og derefter gik det 
planmæssigt. At vi fik problemer, er et udtryk 
for, at vores kommunikation svigtede, og det 
kan vi kun beklage. Århus Firma Sport vil 
dog til enhver tid være klar til at påtage sig 
opgaver af lignende art.

-  Til slut vil jeg godt komme med en kom
mentar til det, der i øjeblikket tales og skrives 
om angående mesterskabernes berettigelse, 
fortsætter Svend Larsen. Vi her i Århus Firma 
Sport er af den opfattelse, at mesterskaberne 
fortsat skal afvikles, bl. a. fordi vi mener, det 
er vigtigt for de enkelte klubber at mødes 
med andre firmaidrætsklubber for derigennem 
at opnå et endnu bedre samarbejde -  her tæn
ker jeg især på kredsarbejdet. Skal vi opnå en 
fuld udnyttelse af vore kredse, bør vi fort
sætte med denne form for stævner.

Finn Hagedorn

Den afgørende kamp 
i damehåndbold 
stod mellem 
S DS, Viborg (i an
greb) og Silkeborg 
Centralsygehus.
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NORDJYLLANDSKREDSEN: 
Familie-TRÆF 77

Lørdag den 20. august holdtes der et stort 
familiestævne for ledere inden for firmaidræt
ten i Nordjylland.

Ideen til et sådant stævne kom fra Idræts
udvalget i Nordjyllandskredsen. For nogle år 
siden (før kredsstævnernes tid) blev der årligt 
afholdt nogle såkaldte »Nordjydske Stævner«, 
der hvilede på holddeltagelse.

Det var disse stævner, man mindedes med 
glimt i øjnene, og det var den ånd, der her
skede her, man ønskede frem på ny. Kamme
ratskabet i højsædet og konkurrencen i bag
sædet.

Tiderne skifter
Man erkendte dog ret hurtigt, at der var lø
bet meget vand i bækken siden da. Vi har 
fået kredsstævnerne, der opfylder holdkon- 
kurrencebehovet, og retningen inden for fir
maidrætten er de senere år ændret eller for
søgt ændret til det mere familiemotionspræ
gede. Vi ville da også gerne være med til at 
afprøve disse strømninger i det nordjydske.

Oplægget fra Idrætsudvalget gik på, at 
stævnet skulle foregå over 2 dage, og at der 
skulle være fri tilmelding for alle firma
idrætsmedlemmer. På et møde i Brønderslev 
først i juni blev vi dog enige om i 1977 kun 
at indbyde medlemmer fra bestyrelser og ud
valg samt kun at afvikle stævnet over en en
kelt dag.

Vi turde ikke med den forholdsvis korte 
tidsfrist binde an med for stort et arrange
ment. Det var bedre at starte i det små og så 
indhente nogle erfaringer. Kredsen gik ind på 
at dække den økonomiske side af sagen, mens 
det blev overladt til Brønderslev at arrangere 
selve stævnet.

Vigtigt med planlægning
Da det var noget nyt, ville vi gerne have en 
fornemmelse af, hvor mange deltagere vi kun

ne forvente ville være med. Derfor sendte vi 
midt i juni en folder ud til samtlige bestyrel
ses- og udvalgsfamilier. I folderen forklarede 
vi lidt om, hvorfor, hvornår, hvor og hvor
dan vi havde tænkt os stævnet afviklet og bad 
allerede på dette tidspunkt om en forhånds
tilmelding. Det viste sig, at vi kunne forvente 
ca. 80 deltagere, og vi mente, at det tal var 
acceptabelt at fortsætte tilrettelæggelsen på. 
Så var ferien over os, og halvanden måned 
gik, inden vi først i august kunne tage fat på 
den endelige planlægning og finde ud af, 
hvilke aktiviteter der skulle med.

Programmet blev fastlagt, og vi nedsatte 4 
arbejdsgrupper med hver sit ansvarsområde 
efter følgende fordeling: gruppe 1 motions
bingo, gruppe 2 familiespil, gruppe 3 forplej
ning og gruppe 4 bålaften med underholdning.

Vi sendte så det valgte program ud til samt
lige bestyrelses- og udvalgsfamilier og bad om 
endelig tilmelding. Da vi gjorde det forven
tede deltagertal op 4 dage før stævnet, var vi 
oppe på nøjagtig 100, men i sidste øjeblik ind
løb der nye tilmeldinger, så det samlede del
tagertal blev på 118 personer i alderen fra 
9 mdr. til 55 år.

Tørvejr en nødvendighed
TRÆF 77 blev afholdt udendørs, og vi var 
derfor meget afhængige af vejret. Vi havde 
dog for en sikkerheds skyld reserveret 2 gym
nastiksale i byen. Det regnede dagen før og 
dagen efter, TRÆF løb af stabelen, men på 
selve dagen var der højt solskin, og vi må vel 
nok give det gode vejr en stor del af æren for, 
at arrangementet blev en succes.

En anden væsentlig årsag til det vellykkede 
arrangement var den opstemthed og iver, del
tagerne mødte op med. Der skulle virkelig 
leges og motioneres. En enkelt af deltagerne 
fra Brønderslev var endda i dagens anledning



»luntet« ud til vort anlæg. Han plejer at 
cykle.

Ved ankomsten til vort anlæg fik hver fa
milie udleveret en mappe, hvori bl. a. pro
grammet var indsat, og næsten på slaget et 
kunne vor kredsformand, Gunnar Petersen, 
byde velkommen.

Motionsbingo
Dagens første program var motionsbingo. Vi 
har ingen fast kondisti i Brønderslev, og mo
tionsgruppen havde derfor i ugen op til 
TRÆF 77 været ude med saks og sav, for at 
bane en virkelig dejlig rute gennem nogle nær
liggende plantager. Ruten var på ca. 3 km, 
og deltagerne fik her lejlighed til at sige 
»goddaw do« til hinanden. Bingoet varede 
kun 3 kvarter, lidt kortere end beregnet, men 
forplejningsgruppen havde kaffe og sodavand 
klar til de hjemvendte motionister, således at 
den påbegyndte »talesummen« kunne fort
sætte over den hjemmebagte kringle og kage.

Famiiiespil
Klokken tre fortsatte vi så med dagens andet 
punkt familiespil. Deltagerne blev opdelt i 5 
grupper med ca. 20 i hver gruppe. Der var 
5 forskellige aktivitetstilbud med følgende 
indhold: 1 kroket, 2 indiaca, 3 fodbold, 4 
short tennis, badminton og boccia og 5 unihoc.

Gruppe 1 startede med aktivitet nr. 1, grup
pe 2 med nr. 2 o.s.v., og efter ca. Va time ro
kerede man rundt til næste aktivitet, således 
at man efter ca. 2 V2 time havde prøvet alle 
aktiviteterne.

Det var frivilligt for deltagerne, om man 
ville være med i de forskellige tilbud, men i 
løbet af de 2 V2 time var det kun få, der var 
søgt hen til klubhuset for at indtage en sva
lende drik.

Af de tilbudte aktiviteter var det nok uni
hoc, der vakte den største interesse. Det spil

kan også virkelig få sveden frem på panden. 
Den måde, fodboldkampene blev afviklet på, 
faldt også i god jord. Blev nogle af deltagerne 
for voldsomme, var dommeren straks på plet
ten (hvis han så det) og idømte straffe i form 
af gymnastiske øvelser. Det var især populært 
hos børnene.

Efter de mere eller mindre udmattende ak
tiviteter fik deltagerne lejlighed til et bruse
bad, inden man kl. 18 samledes i klubhuset til 
fællesspisning af de medbragte madpakker. 
Og igen havde forplejningsholdet tryllet. Vi 
plejer normalt kun at dække op til 50 til spis
ning i vort klublokale, men man havde for
mået at dække op til 106. Der var snæver 
plads, og det lykkedes formentlig også kun, 
fordi flere havde smidt nogle overflødige kilo. 
Under spisningen gik snakken hyggeligt om 
dagens mange præstationer.

Kl. ca. 19 tog vi hul på dagens sidste pro
grampunkt, bålaftenen. Bålgruppen havde 
skaffet et par frivilligt guitarspillende musi
kere og ladet trykke nogle sange til lejlighe
den. Det lykkedes at få den dejlige stemning 
frem med gråd i stemmen og tårer i øjnene. 
Inden man satte sig til rette om bålet, var der 
tovtrækning, sækkeløb og stafetløb.

Ved bålet fik vi lejlighed til at sige »tak 
for i daw« til hinanden. Hver familie fik et 
synligt minde med hjem i form af en skulder
taske med DFIFs nye bomærke og påskriften 
FAMILIE-TRÆF 77 BRØNDERSLEV.

Det var nogle trætte, men tilfredse menne
sker, der ved halvtitiden tog afsked med hin
anden, og det var med håbet om et gensyn på 
FAMILIE-TRÆF 78.

TRÆF 77-grupperne 
-bro
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HORSENS:
Rejsegilde på klubhus

Fredag den 27. august kunne Firmaernes 
Idrætsforbund i Florsens holde rejsegilde på 
sit nye klubhus, som er under opførelse på 
Hattingvej i Horsens. Om to måneder regner 
FIF med at kunne indvie klubhuset, som der
med vil være en drøm for sammenslutningen, 
som er gået i opfyldelse.

Klubhuset vil komme til at koste 1,7 milli
oner kroner, og det vil betyde, at FIF skal 
skaffe 90.000 kr. om året til drift og forrent
ning. Der har været oprettet en byggefond 
siden 1965, men man bliver nødt til at fort
sætte med forskellige indsamlingsarrangemen
ter for at holde skindet på næsen.

Gunnar Kristensen, tidligere formand for 
FIF, Horsens, har været primus motor bag 
byggeriet. Ved rejsegildet rettede han en tak 
til byrådet, som har sørget for den økonomi
ske sikkerhed bag byggeriet.

Byrådet var ved rejsegildet repræsenteret

ved viceborgmester Erling Jensen, der bl. a. 
sagde:

— Jeg ved, at byggeriet har været mange år 
undervejs, også for mange år. Men alle ved 
jo, at det er svært for byrådet at prioritere. 
Det var en stor glæde for os at tilbyde jer 
dette areal på Hattingvej. Det er prisværdigt, 
at der findes nogle, som vil tage en tørn for 
firmaidrætten, hvor alle har mulighed for at 
deltage.

Dansk Firmaidrætsforbunds generalsekre
tær, Ej gon Bertelsen, overbragte forbundets 
hilsen og lykønskning ved rejsegildet.

Foran klubhuset ses fra venstre FIF s 
formand, Per Pedersen, kassereren og 
primus motor ved byggeriet, Gunnar 
K ristensen, Spo rtssammenslutningens
formand, Fierbert Fogh Petersen og 
viceborgmester Erling Jensen.



SKIVE:
Familiemotionsgymnastik

Bestyrelsen i Skive og Omegns Firmaidræt 
kom sidste år til at tale om, at der måtte være 
basis for at starte noget helt nyt op, nemlig 
familiemotionsgymnastik.

Et par stykker i bestyrelsen har så talt 
mere sammen om det og rettet henvendelse til 
en gymnastikleder, der var interesseret i at 
lede denne gymnastik. Som tænkt, så gjort. 
Og nu starter vi med familiemotionsgymna
stik, hvor hele familien kan dyrke motion 
sammen.

Det var et stort problem at skaffe lokaler, 
men det er lykkedes for os at få fat på en 
gymnastiksal til formålet, og vi håber så, at 
der viser sig at være interesse for denne nye 
motionsaktivitet.

Med hensyn til familieidræt har Skive og

Omegns Firmaidræt i de sidste 3-4 år haft 
familiesvømning på programmet. Interessen 
har været stigende år for år, og sidste år var 
der således tilmeldt ca. 150 deltagere til fa
miliesvømningen.

Tidspunktet for svømningen er måske ikke 
helt ideelt, når børnene skal være med. Det 
foregår nemlig om tirsdagen fra kl. 20—21, 
men det har ikke været muligt at få ændret 
dette tidspunkt, selv om vi gerne så timen ryk
ket lidt frem.

Vi håber, at vi ved at skrive til Dansk 
Firmaidræt kan give ideen med familieidræt 
videre til andre sammenslutninger, ligesom vi 
gerne hører, hvis der er andre, der har nogle 
ny ideer, som vi kan tage op.

Poul Martin Malmberg

HELSINGØR:
Forste skridt på vejen

Første skridt på vejen mod opfyldelsen af en 
ønskedrøm skete mandag den 8. august, da det 
første spadestik til FFelsingør Firma Idræts 
nye fritidscenter blev taget på det 43.000 m2 
store areal ved Løvdalsvej i Flelslngør.

Fritidscentret, der skal være færdigt om et 
års tid, kommer til at rumme en række bold
baner og et klubhus i to etager på hver 
700 m2.

Arbejdet med projekteringen har stået på 
i en årrække, men i år — i 10-året for HFIs 
stiftelse -  er det blevet en realitet. Tidligere 
på året sørgede en række firmaidrætsmedlem
mer i forening med civilforsvaret for rydnin
gen af det træbevoksede areal, der nu skal

danne rammen om firmaidrættens mangeside
de arbejde for motionister i alle aldre.

Det første spadestik blev taget af forman
den for FFelsingør kommunes idrætsudvalg, 
Knud Axelsen. Stikket blev taget med en spa
de, som også er blevet anvendt ved det første 
spadestik for 2 andre idrætsanlæg i kommu
nen. Ved hver lejlighed er spadens skaft blevet 
forsynet med en mindeplade i sølv, ved denne 
lejlighed sømmet i af Jørgen Olsen, formand 
for FFelsingør Firma Idræt.

Fritidscentret var oprindelig planlagt at 
skulle bygges i Kvistgård, men resultatet af 
en omtumlet tilværelse for projektet medførte 
altså nybygningen tættere ved byen.

*9
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3,32 millioner 
kroner til DFIF

Selv om regnskabet fra Dansk Tipstjeneste A/S endnu 
ikke er offentliggjort, ligger det fast, at idrættens andel 
af overskuddet for regnskabsåret 1976/77 udgør 83 mil
lioner kroner. Dansk Firmaidrætsforbund får 4 pct. af 
dette beløb, og det bliver til i alt 3.320.000 kr. Sidste 
år fik DFIF 750.000 kr.

Dansk Idræts-Forbund får som det største forbund 
36 millioner kroner, De Danske Skytte-, Gymnastik- og 
Idrætsforeninger 23 millioner kroner, De Danske Gym
nastik- og Ungdomsforeninger 18 millioner kroner. End
videre er der direkte tilskud til Dansk Boldspil-Union 
og Danmarks Olympiske Komite, der hver får godt 1,6 
millioner kroner.
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